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Squamous Cell Carcinoma of the Lung: Does the Nm23 Gene Expression Correlate to the Tumor Stage?
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Summary

        
We examined the nm23 gene activity in 30 human squamous cell carcinomas of the lung using the Northern blot analysis. Matched healthy lung tissue was available from 10 patients. 26 tumor samples were obtained after resection treatment between 1986 and 1990, 4 additional samples of advanced stages from autopsy.


        
We found a significant increase of nm23 expression towards advanced stages of squamous cell Carcinoma (IIIa vs. I: p<0.015, IV vs. II: p<0.043, IV vs. I: p<0.043).


        
Furthermore in stage I and II, poorly differentiated squamous cell carcinomas contained significantly more nm23 mRNA than did moderately differentiated ones (p < 0.027).


        
We could also demonstrate an inverse correlation between the levels of nm23 mRNA and disease-free survival after resection treatment (p < 0.016, χ2-test for trend).


        
Thus the nm23-gene activity correlates to the tumor stage and the grade of differentiation of the squamous cell carcinoma of the lung, and is therefore of prognostic relevance. It might be possible to describe the biological behaviour of the individual tumor more accurately by the additional measurement of the nm23 mRNA.


      
        
Zusammenfassung

        
Wir untersuchten die nm 23-Genaktivität in 30 Plattenepithelkarzinomen der Lunge durch Bestimmung der nm23-mRNA (Northern blot analysis). Zusätzliches gesundes Lungengewebe lag bei 10 der 30 Proben vor.


        
26 der Tumoren erhielten wir nach Resektionsbehandlung in den Jahren 1986 bis 1990, 4 zusätzliche Proben standen uns von Autopsien bei Patienten mit metastasierten Tumoren zur Verfügung. Die nm23-Genaktivität war im normalen Lungengewebe generell gering. Im Vergleich mit diesem gesunden Lungengewebo beobachteten wir eine 2- bis 18fach höhere nm23-mRNA-Konzentration in 27 von 30 Plattenepithelkarzinomen.


        
Wir fanden einen signifikanten Anstieg der nm23-Genexpression mit Fortschreiten des Tumorstadiums (IIIa vs. I: p < 0,015, IV vs. II: p < 0,043, IV vs. I: p < 0,043).


        
Darüber hinaus sahen wir in den Tumorstadien I und II eine signifikant höhere nm23-mRNA-Konzentration in gering differenzierten (GIII) Plattenepithelkarzinomen gegenüber mäßig differenzierten (GII) Tumoren (p < 0,027).


        
Zusätzlich ließ sich nach potentiell kurativer Resektion (Stadien 1 - 111 a) eine inverse Korrelation nachweisen zwischen nm23-Spiegel im Tumor und dem postoperativen krankheitsfreien Intervall (p < 0,016, χ2-Test).


        
Die nm23-Genaktivität ist somit in Plattenepithelkarzinomen der Lunge gegenüber gesundem Lungengewebe erhöht und korreliert zusätzlich mit dem Stadium und dem Differenzierungsgrad des Tumors. Sie hat damit auch prognostische Bedeutung.


        
Möglicherweise ist mit der Quantifizierung der nm23-Genexpression ein zusätzlicher Parameter gefunden, der das biologische Verhalten des Tumors beschreiben kann.


      

Key words

Squamous cell Carcinoma of the lung - nm23 - Differentiation - Tumor stages - Survival





















  >
  
  

    
  

  
    
      
        


      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 54.163.25.51
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  